
8. Meddelelser og gensidig orientering (O)
Sagsnr.: 24-003174 Åbent

Kompetence
Handicaprådet

Beslutningstema
Gensidig orientering mellem rådsmedlemmer, forvaltning og sekretariat.

Indstilling
Formanden indstiller,

1. at sagen tages til orientering

 

Sagens indhold
 

1: Orienteringer fra Rådsmedlemmer

Henvendelser om punkter til kommende dagsorden 

• Henvendelse fra Muskelsvindfonden og Dansk Handicap Forbund vedr. Offentlige toiletter til og
for alle - rundsendt til Handicaprådet den 6. marts 2024.

• Henvendelse fra Rådsmedlem Boris Holm vedr. Kommunens kommunikation med brugere af
Flex handicap 

 

2: Orienteringer fra forvaltningen

Opfølgning vedr. spørgsmål om registrering af klager 

Spørgsmålet rejst if. med Handicaprådet havde Danmarks kortet til orientering.

 

3: Orienteringer fra sekretariatet

Opfølgning vedr. udpegning af stedfortrædere/suppleanter for rådets medlemmer
 

Næste møde

Næste møde er 19. juni 2024

Beslutning i Handicaprådet den 16. april 2024
Fraværende: Maria Ringsmose (Handicaprådet), Morten Bach Gaardboe (Handicaprådet)

1: Orienteringer fra Rådsmedlemmer
Henvendelser om punkter til kommende dagsorden 

Formanden orienterede om at der var 2 henvendelser:

• Henvendelse fra Muskelsvindfonden og Dansk Handicap Forbund vedr. Offentlige toiletter til og
for alle - rundsendt til Handicaprådet den 6. marts 2024. 

◦  Formanden understregede at lige forhold er centralt for Handicaprådet.

• Henvendelse fra Rådsmedlem Boris Holm vedr. Kommunens kommunikation med brugere af
Flex handicap 

◦ Formanden henviste til at det skal indgå som input til dagsorden med seniorudvalget jf.
punkt 5 på denne dagsorden.



Arrangementer i foreninger

Boris og Susanne orienterede om kommende arrangementer i foreninger. Det blev aftalt at
invitationer/opslag kan rundsendes til orientering, når de er klar.

Udvalgsmedlemmer i praktik på tilbud

Sofie orienterede om at politikerne i fagudvalget har mulighed for at komme i praktik på tilbud på
fagudvalgets område. Dette er der gode erfaringer med.

2: Orienteringer fra forvaltningen

Opfølgning vedr. spørgsmål om registrering af klager 

På sidste rådsmøde blev der i forbindelse med Danmarkskortet rejst et spørgsmål til forvaltningen
omkring hvorvidt forvaltningen registrerer antallet af sager, hvor en borger klager over en afgørelse
og kommunen efter genvurdering træffer en ny afgørelse, som giver borgeren medhold. Denne type
af sager indbringes derfor ikke for Ankestyrelsen.

Center for Handicap og Psykiatri, Center for Børn og Unge samt Center for Sundhed og Ældre har
oplyst, at der ikke sker registrering af denne type sager.

3: Orienteringer fra sekretariatet

Opfølgning vedr. udpegning af stedfortrædere/suppleanter for rådets medlemmer

Sekretæren oplyste, at Direktør Margrethe Kusk Pedersen indstilles til udpegning som stedfortræder
for Lone i Handicaprådet.

Eventuelle yderligere stedfortrædere/suppleanter kan indgå sag til byrådet omkring udpegning inden
sommerferien.

Næste møde

Næste møde er 19. juni 2024. Formanden forespurgte om der var interesse for møder på tilbud
fremfor på rådhuset. Det blev aftalt at det er muligt, hvis det kan gøres i en form, hvor der er
respekt for borgerne, som bor eller benytter tilbuddet. 

Sagen blev herefter taget til orientering


